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1§ Teknisen lautakunnan käyttösuunnitelma 2021 

Jätän eriävän mielipiteen teknisen keskuksen kalustohankintojen käyttösuunnitelmaan seuraavasti: 

Teknisen lautakunnan ei olisi tullut hyväksyä esitettyä kalustoinvestointia ilman tietoja, joiden perusteella 

se tosiasiallisesti olisi voinut arvioida niiden tarpeellisuutta ja/tai kiireellisyyttä. NUUKA-aikana kaikkiin 

investointeihin ja menoihin tulee suhtautua erityisen kriittisesti, ja niiden kriittisyys ja tarpeellisuus tulee 

arvioida erityisen tarkoin. Teknisen keskuksen kalustohankintojen osalta teknisellä lautakunnalla 

asiantuntijalautakuntana on tämä arviointivastuu. 

Kunnan investointi- ja käyttötalousmenojen säästöjä ollaan etsimässä kaikista mahdollisista kohteista, myös 

sellaisista, jotka vaikuttavat suoraan kuntalaisille tuotettaviin palveluihin ja niiden laatuun (mm. 

varhaiskasvatus, koulutus, liikuntapalvelut). Suoraan kuntalaisille näkyvien säätökohteiden sijaan pitäisi 

ensisijaisesti säästöjä hakea kohteista, jotka eivät suoraan vaikuta kuntalaisten palveluihin. 

 Erityisesti tässä taloudellisessa tilanteessa on tärkeää, että tekniselle lautakunnalle olisi esitetty 

investointilaskelmat vuoden 2021 investoinneista sisältäen koneiden käyttöasteet, vertailut 

vaihtoehtoisista tavoista korvata investointi, arviot vaihtoehtoiskustannuksista ja vaikutuksista jos 

investointia esim. siirretään.  

Edellä esitetyt asiat ovat normaalia toimintaa investointitarpeita arvioitaessa. Näiden tietojen perusteella 

teknisellä lautakunnalla, asiasta päättävänä asiantuntijalautakuntana, olisi ollut mahdollisuus arvioida 

investointien tarpeellisuus ja kriittisyys.  

Erityisesti kaksi seuraavaa seikkaa ovat eriävän mielipiteeni taustalla: 

1) Se, että valtuusto on talousarvioissa osoittanut kalustoinvestointeihin määrärahat, ei ole riittävä 

perustelu hyväksyä investointeja automaattisesti ilman hankinnan välttämättömyyden osoittavia 

tietoja päätettävästä asiasta. Vaikka määräraha on myönnetty talousarviossa, sitä ei ole pakko 

toteuttaa vain määrärahan käytön vuoksi. 

 

2) Tekninen lautakunta on jo aiemmin edellyttänyt kalustohankintojen osalta tarkempia tietoja 

päätöksen teon tueksi jo 9.8.2018 kokouksessaan § 59 Talousarvion- ja taloussuunnitelman 2019-2021 

investointiesitys ja lausuntopyynnöt hallintokunnille seuraavasti:  

 

”Tekninen lautakunta edellyttää, että jatkossa kalustohankintoja ja kaluston investointisuunnitelmia 

hyväksyttäessä lautakunnalle tulee esittää perustiedot olemassa olevasta kalustosta sekä niiden 

käyttötarkoituksesta, käyttöasteesta sekä vuotuisista käyttömääristä. Lisäksi lautakunta tarvitsee 

arviot laitteiden kunnosta sekä mahdolliset korjauskustannukset edellisiltä vuosilta päätöksenteon 

tueksi.”  

 

Tätä vaatimusta ei virkavalmistelussa ole noudatettu, vaikka lautakunta on sitä edellyttänyt 

yksiselitteisesti.  

Tehdyllä päätöksellä lautakunta syö omaa päätösvaltaansa suostuessaan tekemään päätöksiä erittäin 

vajavaisilla tiedoilla.  
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